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Tegoroczny Wielki Jarmark 
Świąteczny odbędzie się 
na targowisku
Kilkudziesięciu wystawców 
z różnorodnym asortymentem 
świątecznym, wspaniałymi 
pomysłami na prezenty 
i przygotowanymi specjalnie 
na tę okazję pysznościami. 
Do tego animacje plastyczne 
dla najmłodszych i spora 
dawka muzyki.

8 grudnia odbędzie się Wielki Jar-
mark Świąteczny – tym razem za-
praszamy wszystkich na targowisko 
miejskie.  
 Serdecznie zapraszamy!

Zmiana lokalizacji 
(spowodowana 

zwiększoną liczbą 
wystawców) to duże 
wyzwanie, jednak 
mamy nadzieję, 

że tegoroczny jarmark 
rozgrzeje Wasze serca.

Wydarzenie 
przygotowujemy 
we współpracy 
z Młodzieżową 

Radą Miejską, która 
pozyskała na ten 

cel środki w ramach 
programu „Postawmy 

na młodzież”.

nasze inwestycje

Mały most gotowy

W listopadzie ostatecznie 
zakończona została jedna 
z najdroższych, najbardziej 
wyczekiwanych inwestycji, 
a jednocześnie budząca 
najwięcej emocji, czyli 
remont „małego mostu” 
na Warcie.

Więcej na stronie 2

nasi inwestycje

Podatki tematem 
listopadowej sesji 
Rady Miejskiej 

27 listopada w Urzędzie Miejskim 
w Obornikach odbyła się IX 
sesja Rady Miejskiej zwołana 
przez Przewodniczącego Pawła 
Drewicza.

Więcej na stronie 3
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nasi seniorzy

Dęby Seniora 
i Seniorki na 
jubileusz ORS 

Z okazji 10 rocznicy istnienia 
Obornickiej Rady Seniorów 
przed Biblioteką Publiczną 
Miasta i Gminy w Obornikach 
posadzono dwa symboliczne 
dęby „Seniora” i „Seniorkę”.

Więcej na stronie 12

nasze wydarzenia

11 Listopada 
świętowaliśmy… 

Niezwykle hucznie świętowaliśmy 
w tym roku w Obornikach 
Narodowe Święto Niepodległości 
11 Listopada. Było sportowo 
i muzycznie, a przede wszystkim 
bardzo radośnie.

Więcej na stronach 8–9
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Mały most gotowy
W listopadzie ostatecznie 
zakończona została jedna 
z najdroższych, najbardziej 
wyczekiwanych inwestycji, 
a jednocześnie budząca 
najwięcej emocji, czyli remont 

„małego mostu” na Warcie.

 Kalendarium
Umowę na realizację przedsięwzię-
cia podpisano 23 maja. 4 czerwca 
firma MOST Sp. z o.o. z Sopotu 
weszła na plac budowy. Remont 
poprzedzono wykonaniem eksper-
tyz, które możliwe były do przepro-
wadzenia dopiero po zdjęciu na-
wierzchni. Początkowo wypadały 
one bardzo korzystnie, snuto nawet 
nadzieje na skrócenie założonego 
na 4 miesiące terminu realizacji 
przedsięwzięcia. Niestety, odkry-
wanie kolejnych warstw przynio-
sło z sobą konieczność wymiany 
niektórych elementów konstruk-
cyjnych, co wiązało się z koniecz-
nością zamknięcia przeprawy pie-
szej. Sam finał prac przyniósł też 
niespodziewane utrudnienia, spo-
wodowane powodzią na południu 
kraju, a tym samym opóźnienia 
w dostawach materiałów. Osta-
tecznie termin oddania do użytku 
ciągu jezdnego i jednego z przejeść 
pieszych przesunięto o tydzień. 
Otwarciu mostu towarzyszyły 
brawa, klaksony i okrzyki radości 
kierowców. A samo uruchomienie 
przejazdu przyciągnęło nawet te-
lewizję. Dalsze etapy prac prowa-

dzone były przy otwartym prze-
jeździe. Zamontowano wówczas 
efektowne oświetlenie, kończono 
prace na drugim z przejść i porząd-
kowano teren budowy.

 Co tam zrobiono?
Remont obejmował zdjęcie z na-
wierzchni znienawidzonych przez 
kierowców desek, określony fa-
chowo, jako demontaż dyliny 
drewnianej i pokładu drewnianego 
dolnego. Oczyszczono i zabezpie-
czono konstrukcję stalową farbą 
antykorozyjną, most odmalowano, 
wymieniono uszkodzone elementy 
stalowe (podłużnice i poprzeczni-
ce) dokonano niezbędnych napraw 
podpór. Drewnianą nawierzchnię 
mostu zastąpił nowoczesny mate-
riał – płyty kompozytowe, wyko-
nano też prawidłowe odwodnienie 
obiektu, wymieniono nawierzchnię 
chodników oraz balustrady, gdzie 
pojawiło się nowe oświetlenie, 
nowe lampy ustawiono też w części 
jezdnej. Most zyskał też oświetlenie 
iluminacyjne.

 Ile to kosztowało?
Całkowita wartość inwestycji 
to 8  298 104,31 zł z czego 3 872 
359,80 zł pochodzi z dofinanso-
wania z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg.

Obornickie Wodociągi drugie w Wielkopolsce 
na Zielonej Drodze – PWiK Oborniki 
z Pożyczką BGK na Zieloną Transformację
Przedsiębiorstwo Wodociągów 
i Kanalizacji (PWiK) 
w Obornikach zdobyło 
finansowanie na zieloną 
transformację, pozyskując 
pożyczkę w wysokości 
ponad 3,2 mln zł od Banku 
Gospodarstwa Krajowego 
(BGK). PWiK Oborniki jest 
drugą spółką komunalną 
w Wielkopolsce, która 
skorzystała z tego innowacyjnego 
instrumentu wsparcia, 
dążąc do zrównoważonego 
rozwoju i minimalizowania 
śladu węglowego.

 Projekty Wspierające Zieloną 
Transformację Miasta

W środę, 6 listopada, prezes PWiK 
Krzysztof Nowacki podpisał aż 8 
umów, umożliwiających realizację 
kluczowych projektów związanych 
z ekologicznymi inwestycjami:
• Zakup Małej Elektrowni 

Wodnej w Kowanówku – 
99 779,52 PLN

• Montaż instalacji fotowolta-
icznej w Centrum Rekreacji 
Oborniki – 186 900,00 PLN

• Modernizacja Przepom-
powni Ścieków Wełna – 
698 000,00 PLN

• Budowa kanalizacji sanitarnej 
tłoczonej na ul. Towarowej – 
686 700,00 PLN

• Budowa sieci wodociągowo-
-kanalizacyjnej w Dąbrówce 
Leśnej – 599 149,37 PLN

• Modernizacja szatni w Cen-
trum Rekreacji Oborniki – 
300 000,00 PLN

• Zakup dwóch aut elektrycz-
nych wraz z ładowarkami – 
450 000,00 PLN

• Zakup i instalacja 16 solarnych 
parkometrów w Obornikach – 
263 808,00 PLN

 Zrównoważony Rozwój dla 
Zdrowego Środowiska

Dzięki wsparciu z Krajowego Pla-
nu Odbudowy (KPO) oraz pożycz-
ce z BGK, PWiK Oborniki staje się 
liderem ekologicznych innowacji 
w Wielkopolsce. Projekty te nie 
tylko przyczynią się do rozwoju 
infrastruktury, ale także umożliwią 
obniżenie emisji CO₂, modernizację 
infrastruktury wodno-kanalizacyj-
nej oraz optymalizację zużycia ener-
gii. Zakup ekologicznych pojazdów 
oraz montaż parkometrów solar-
nych to kolejny krok w kierunku 
przekształcania Obornik w bardziej 
przyjazne środowisko miejskie.

 Perspektywa Przyszłości: Zielo-
na Transformacja i Nowe Moż-
liwości dla Samorządów

Pożyczka BGK stanowi elastyczne 
i przystępne rozwiązanie dla jedno-
stek samorządowych i spółek komu-
nalnych. Środki mogą być przezna-
czone na szeroki zakres projektów 
z zakresu OZE, termomodernizacji 
oraz tworzenia zielonych terenów. 
Pożyczki, dostępne na okres do 20 
lat z oprocentowaniem od 0 do 1%, 
są udzielane bez dodatkowych opłat 
czy prowizji, zapewniając korzystne 
warunki dla inwestycji mających po-
zytywny wpływ na środowisko.

Cieszę się, że Oborniki mogą sko-
rzystać z tego wsparcia, które umożli-
wi realizację ekologicznych inwestycji 
i stworzenie zdrowszej przestrzeni dla 
mieszkańców – powiedział minister 
Krzysztof Paszyk.

Podpisanie umowy z PWiK 
Oborniki to kolejny przykład, że zie-
lona transformacja miast jest możli-
wa dla każdej lokalizacji, niezależnie 
od wielkości.

W momencie, gdy 
pojawiła się możliwość 
aplikowania o pożyczkę 

w ramach Zielonej 
Transformacji Miast, 

nasza spółka natychmiast 
przystąpiła do procedury 

aplikacyjnej. Dzięki 
temu wsparciu mogliśmy 
zrealizować tak kluczowe 
dla Obornik inwestycje, 

jak modernizacja 
przepompowni ścieków pod 
rzeką Wełną oraz budowa 

kanalizacji sanitarnej 
w ulicy Kowanowskiej, 

co pozwoli na odciążenie 
przepompowni przy 

ulicy Towarowej 
oraz przepompowni 

w Kowanówku pod rzeką 
Wełną. Te środki to szansa 
na dalszy rozwój i poprawę 

infrastruktury wodno-
kanalizacyjnej w naszym 

mieście. Z niecierpliwością 
oczekujemy również 
na rozstrzygnięcie 

konkursu w ramach 
programu FENIX, gdzie 

aplikujemy o ponad 
15 milionów złotych 

na kolejne innowacyjne 
projekty. – mówił 

po podpisaniu mowy 
Krzysztof Nowacki 

prezes PWiK.

 

 

 

 
Tytuł projektu/ Project name 

 
Remont mostu przez rzekę Wartę w ciągu ulicy Armii 

Poznań 
 

 
 
Skrócony opis / Project summary 

Remont mostu obejmuje: 
-wymianę dyliny drewnianej jezdni na płyty 
kompozytowe, 
-wymianę dyliny drewnianej chodników na kraty 
kompozytowe kryte, 
-wymianę drewnianych podłużnic chodników na 
podłużnice stalowe, 
-wymianę balustrad stalowych na aluminiowe, 
-budowę urządzeń dylatacyjnych, 
-czyszczenie, naprawę i zabezpieczenie antykorozyjne 
istniejącej konstrukcji stalowej mostu, 
-czyszczenie, naprawę i zabezpieczenie antykorozyjne 
podpór mostu, 
-modernizację oświetlenia mostu.  

Nazwa beneficjenta/ Beneficiary name, Partner Gmina Oborniki 
Fundusz/ Fund Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg 
Źródło dofinansowania/ Source of funding wg art. 28 ust. 2 ustawy z dnia 23 października 2018r.               

o Rządowym Funduszu Rozwoju Dróg 
(Dz. U. z 2023 r. poz. 1983) 

Data podpisania umowy o dofinansowanie / Date 
of signing funding agreement 

12.03.2024 

Wartość projektu (w zł, dla projektów EWT w 
euro)/ Total project value (PLN, for ETC projects 
EUR) 

 
7 744 719,60 PLN 

Wydatki kwalifikowalne (w zł, dla projektów EWT 
w euro)/ Total eligible expenditure (PLN, for ETC 
projects EUR) 

 
7 744 719,60 PLN 

Wartość dofinansowania (unijnego i krajowego w 
zł, dla projektów EWT w euro)/ Amount of EU     
co-financing (PLN, for ETC projects EUR) 

 
3 872 359,80 PLN 

Poziom dofinansowania w procentach (w %)/ 
Funding level (in %) 

50 % 

Data rozpoczęcia realizacji projektu/ Project start 
date 

23.05.2024 

Data zakończenia realizacji projektu/ Project end 
date 

02.10.2024 

 
Cel projektu/ Project thematic objective 

Zwiększenie dostępności transportowej i dostępności do 
obiektów użyteczności publicznej, zwiększenie 
bezpieczeństwa ruchu drogowego poprzez modernizację 
oświetlenia i nowej nawierzchni. 

 

Bezpłatny  
miesięcznik
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Podatki tematem listopadowej sesji
27 listopada w Urzędzie 
Miejskim w Obornikach 
odbyła się IX sesja Rady 
Miejskiej zwołana przez 
Przewodniczącego Pawła 
Drewicza. Spotkanie rozpoczęto 
tradycyjnymi punktami, jak 
sprawozdania Burmistrza 
Obornik i Komisji z prac 
w okresie między sesjami oraz 
pytania do zaproszonych gości.

Część uchwałodawczą zdomi-
nowały kwestie finansowe. 
Rada podjęła uchwały w spra-

wie zmiany budżetu Gminy Oborniki 
na rok 2024 oraz wieloletniej progno-
zy finansowej. Ustalono też wykaz 
wydatków budżetu Gminy Oborniki, 
które nie wygasają z upływem roku 
2024.

Najważniejszym punktem se-
sji była decyzja Rady Miejskiej 
dotycząca wysokości przyszło-
rocznych stawek podatku od nie-
ruchomości i zwolnień w tym 
podatku. Jak prezentuje poniższa 
tabela, stawki podatku od nieru-
chomości w Obornikach w 2025 
roku są jednymi z najniższych  
w Wielkopolsce, biorąc pod uwagę, 
że wiele innych gmin zdecydowa-
ło się na spore wzrosty. Co wię-

cej, warto podkreślić, że podatek 
rolny w Obornikach pozostanie 
na niezmienionym poziomie. Jego 
poziom (45 zł) stanowi zaledwie 
połowę stawki maksymalnej, wy-
noszącej 86,34 zł. To dobra wia-
domość dla rolników i właścicieli 
gruntów rolnych, którzy nie będą 
musieli obawiać się dodatkowych 
obciążeń finansowych. Nie tylko 
podatki od nieruchomości będą 
stabilne. Zaplanowano również 
obniżenie do minimum stawek 
podatku od środków transporto-
wych. To dobra wiadomość przede 
wszystkim dla lokalnych przedsię-
biorców, którzy korzystają z trans-
portu w ramach swojej działalności 
gospodarczej. Niższe stawki mogą 
przyczynić się do obniżenia kosz-
tów operacyjnych i zwiększenia 
konkurencyjności firm na rynku.

Podsumowując, decyzją rad-
nych mieszkańcy Obornik mogą 
spodziewać się stabilnych i przyja-
znych podatków w nadchodzącym 
roku. To dobra wiadomość dla 
wszystkich, którzy cenią sobie spo-
kój i przewidywalność w kwestiach 
finansowych.

Kolejnym ważnym zagadnie-
niem była decyzja w sprawie zasad 
przyznawania, ustalenia wysokości 

i wypłacania diet oraz zwrotu zry-
czałtowanych kosztów podróży dla 
sołtysów. Radni ustalili także opłaty 
za pobyt dziecka w Żłobku Miej-
skim im. Misia Uszatka w Oborni-
kach oraz opłaty za wyżywienie.

Tradycyjnie z końcem roku 
Rada przyjęła Program współpracy 
Gminy Oborniki z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi pod-
miotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2025 rok.

Podjęto też uchwały dotyczące 
zagospodarowania przestrzennego 
oraz gospodarki nieruchomościa-
mi. Sesję zakończyły informacje 
i komunikaty Przewodniczącego 
Rady oraz informacje o zgłasza-
nych interpelacjach i zapytaniach 
radnych oraz udzielonych na nie 
odpowiedziach, a także wolne gło-
sy i wnioski.
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1. Od gruntów:
1,38 zła) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób za-

kwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – od 1 m² powierzchni
1,16 zł 1,02 zł 1,38 zł 1,38 zł 

1. Teren miejski 0,94 zł
2. Teren wiejski 0,84 zł 
b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 
jezior i zbiorników sztucznych – od 1 ha powierzchni 6,84 zł 5,75 zł 5,79 zł 6,69 zł 6,84 zł 6,84 zł

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – od 1m² powierzchni 0,73 zł 0,36 zł 0,61 zł 0,61 zł 0,73 zł 0,73 zł

-letniskowych 0,73 zł
-innych 0,40 zł
d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w usta-
wie z dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. poz. 1777), i położonych 
na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego prze-
widuje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę 
o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli 
od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres  
4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlane-
go-od 1 m2 powierzchni; 

4,51 zł 3,17 zł 3,81 zł 4,10 zł 4,51 zł 4,51 zł

2. Od budynków lub ich części: 1,19 zł 0,99 zł 0,91 zł 1,19 zł 1,19 zł
a) mieszkalnych – od 1m² powierzchni użytkowej:
1. Teren miejski 0,76 zł
2. Teren wiejski 0,70 zł
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz budynków mieszkalnych 
lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – od 1m² powierzchni 
użytkowej

34,00 zł 27,60 zł 20,67 zł 23,62 zł 29,65 zł 

1. Teren miejski 23,48 zł  
2. Teren wiejski 22,50 zł 
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym – od 1m² powierzchni użytkowej 15,92 zł 12,24 zł 13,47 zł 2,00 zł 15,92 zł 15,92 zł

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o dzia-
łalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – od 1m² po-
wierzchni użytkowej

6,95 zł 5,31 zł 5,87 zł 6,15 zł 6,95 zł 6,95 zł

e) pozostałych – od 1m² powierzchni użytkowej 11,48 zł
3. Budynki zajęte na prowadzenie odpłatnej działalności pożytku publicznego przez 
organizacje pożytku publicznego 8,62 zł 4,11 zł 11,48 zł 11,45 zł

4. Pozostałe 7,36 zł 10,06 zł 11,45 zł
5. Gospodarcze 6,49 zł 6,35 zł
5. Garaże wolnostojące 6,49 zł 6,35 zł
6. Budynki letniskowe 9,71 zł 11,48 zł
7. Inne pozostałe 9,71 zł 8,26z
3. Od budowli 2% 2% 2% 2% 2% 2%

MRM wita nowych Radnych 
i szykuje jarmark
Przewodniczący MRM 
w Obornikach Kacper 
Henschel 14 listopada zwołał 
V sesję Młodzieżowej Rady 
Miejskiej. Obrady rozpoczęto 
ceremonią ślubowania 
nowych członków Rady, 
wręczeniem im legitymacji oraz 
omówieniem ich pomysłów 
na działalność w MRM. 

Nowe twarze pojawiły się 
w związku z przeprowa-
dzeniem wyborów uzu-

pełniających w szkołach, których 
mury opuścili już dotychczasowi 
radni. 

Wśród nowych radnych znaleźli 
się: SP4 – Tadeusz Onak, SP2 – Ga-
briela Czaban, SP3 – Zuzanna Wilk,   
ZSP w Kiszewie – Natalia Piecha, 

ZSP w Maniewie – Szymon Chrzan, 
ZSP w Chrustowie – Filip Krzysz-
tofczyk, ZSP w Objezierzu – Daniel 
Świerkowski. 

Część drugą spotkania rozpo-
częło szkolenie w ramach pro-
gramu „Postawmy na Młodzież” 
w celu omówienia dobrych praktyk 
w realizacji dofinansowanego przez 
Stowarzyszenie Projekt Poznań 

„Jarmarku Bożonarodzeniowego 
ze strefą młodych”.

Odbyły się również niezwykle 
kreatywne warsztaty, które wspar-
ły naszych młodych liderów w ak-
tywnym działaniu. Młodzi radni 
skupili się na ich zaangażowaniu 
w przygotowanie Strefy Młodych 
podczas tegorocznego Wielkiego 
Jarmarku Świątecznego.

Podpisano umowę na remont 
Domu Kultury w Objezierzu
W czwartek, 28 listopada 
Burmistrz Obornik podpisał 
umowę na  remont Domu 
Kultury w Objezierzu.

Prace remontowe polegać będą 
na konserwacji i renowacji 
elewacji budynku, konserwa-

cji i restytucji detali elewacyjnych, 
wymianie stolarki drzwiowej, od-
tworzeniu zniszczonych fragmen-

tów gzymsów i wszelkich detali 
architektonicznych, częściowej 
wymianie rynien, rur spustowych 
i obróbek blacharskich.

Wykonawcą inwestycji  na kwo-
tę 448 tys. zł jest firma MARBUD 
z Sarbki. Przy podpisaniu umowy 
uczestniczyła także Skarbnik Gmi-
ny Joanna Gzyl oraz Dyrektor Bi-
blioteki Publicznej Mateusz Klepka.

 Podpisanie umowy na remont
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Szkoły łączą pokolenia – 
projekt, który przywrócił 
pamięć
W okresie od maja do listopada 
br. Fundacja Nasze Podwórko, 
we współpracy z Biblioteką 
Pedagogiczną w Poznaniu – Filią 
w Obornikach realizowała 
projekt „Szkoły łączą 
pokolenia”. Celem inicjatywy 
było przywrócenie pamięci 
o historii szkół podstawowych 
z terenu gminy Oborniki.

Dzięki licznym spotkaniom z 
mieszkańcami, warsztatom 
artystycznym oraz wystawie 

w Starostwie Powiatowym w Obor-
nikach, udało się zebrać unikalne 
materiały i ożywić wspomnienia 
związane z edukacją na tym terenie. 

Serdecznie dziękujemy wszyst-
kim, którzy przyczynili się do re-
alizacji projektu, w szczególności 
mieszkańcom gminy Oborniki, 
uczestnikom warsztatów oraz Sa-
morządowi Województwa Wielko-
polskiego za wsparcie finansowe. 
Dziękujemy również Pani Zofii Ko-
teckiej staroście obornickiemu za 
objęcie projektu swoim patronatem 

i wyrażenie zgody na przeprowa-
dzenie  wystawy w przestrzeniach 
Starostwa.

 Fundacja Nasze Podwórko
 Publiczna Biblioteka 

 Pedagogiczna w Poznaniu 
 Filia w Obornikach

Dzień Pracownika 
Socjalnego
21 listopada pracownicy 
Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Obornikach z dyrektor 
Hanną Kniat-Szymańską 
na czele obchodzili Dzień 
Pracownika Socjalnego. 

W uroczystości wzięli 
udział Burmistrz Obor-
nik Tomasz Szrama oraz 

Skarbnik Gminy Oborniki Joanna 
Gzyl.

W swych życzeniach skiero-
wanych do obchodzących święto 
Burmistrz podkreślał, że praca 
socjalna to powołanie, to budowa-
nie mostów między ludźmi i two-
rzenie więzi, które dają nadzieję. 
Dzisiejsza uroczystość stała się 
uhonorowaniem tych wszystkich, 
którzy pomagają w rozwiązywaniu 
najtrudniejszych problemów ludz-
kich i wspierają osoby najbardziej 
potrzebujące pomocy.

Światowy Tydzień 
Przedsiębiorczości
Światowy Tydzień 
Przedsiębiorczości (ŚTP) 
to międzynarodowy projekt 
promujący świadomy 
rozwój, aktywną postawę 
wobec życia i podejmowanie 
biznesowych inicjatyw.

Realizowany od 2008 roku, 
w 180 krajach świata. Każ-
dego listopada organizacje, 

instytucje i firmy, którym zależy 
na rozwijaniu przedsiębiorczości, 
organizują bezpłatne szkolenia, 
warsztaty, debaty i konkursy po-
magające zdobyć wiedzę z zakre-
su zakładania i rozwijania własnej 
działalności gospodarczej, budo-
wania sieci kontaktów, rozwijania 

start-upów, powrotu na rynek 
pracy, negocjowania z pracodawcą, 
budowania własnej marki i wielu 
innych.

Urząd Miejski w Obornikach 
włączył się w projekt Otwarta Fir-
ma w ramach Światowego Tygo-
dnia Przedsiębiorczości. 21 listopa-
da grupa młodzieży poznała zakres 
oraz charakter pracy urzędników 
miejskich. Odwiedzili gabinet bur-
mistrza, Urząd Stanu Cywilnego, 
Wydział Inwestycji i Rozwoju, 
Biuro Promocji i Sportu, Biuro 
Obsługi Interesanta, Biuro Spraw 
Społecznych, Wydział Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa, Centrum 
Usług Wspólnych oraz Wydział 
Finansowy.

Burmistrz pogratulował pracownikom OPS

Młodzież zwiedzała wydziały Urzędu Miejskiego

Świąteczne zmiany w komunikacji
Informujemy, że  
24 grudnia komunikacja 
będzie funkcjonowała 
krócej niż w pozostałe 
dni robocze. Ostatnie 
kursy na poszczególnych 
liniach podano poniżej:

Linia 21
• w kierunku Kowanowa – 15:15 

(kurs tylko to Dworca Autobu-
sowego)

• w kierunku Dąbrówki Leśnej – 
14:20
 Linia 22

• w kierunku Rożnowa – 13:30
• w kierunku Obornik – 14:15

 Linia 23
• w kierunku Rożnowa – 14:30 

(kurs wydłużony do Rożnowa)
• w kierunku Obornik – 15:00 

(kurs wydłużony z Rożnowa)
 Linia 24

• w kierunku Lulina – 14:20
• w kierunku Obornik – 14:47

 Linia 25
• w kierunku Zielątkowa – 13:30
• w kierunku Bąblińca – 14:30

 Linia 26
• w kierunku Stobnicy-14:20
• w kierunku Obornik – 15:00

 Linia 27
• w kierunku Szamotuł – 14:15
• w kierunku Obornik – 14:45

 Linia 28
• w kierunku Chludowa – 11:40
• w kierunku Obornik – 12:15

 Linia 30
• Tylko kurs poranny o 6:05 (Obor-

niki – Wargowo, Stacja PKP – 
Oborniki)
 Linia 31

• w kierunku Obornik – 12:00
 Linia 32

• w kierunku Rogoźna – 10:40
 Linia 33

• w kierunku Dąbrówki Leśnej – 
13:10

• w kierunku Obornik – 13:45

 Linia 34
• w kierunku Chludowa – 13:45
• w kierunku Kowanowa – 14:40

W piątek po Świętach, 27 grudnia 
komunikacja będzie funkcjonowała 
w ograniczonym zakresie, zgodnie 
z poniższym rozkładem jazdy:

 Linia 21
• nie kursuje

 Linia 22
• nie kursuje

 Linia 23
• 8:00-8:30 Oborniki-Rożnowo
• 8:30-9:00 Rożnowo – Oborniki
• 12:45-13:15 Oborniki-Rożnowo
• 13:15-13:45 Rożnowo-Oborniki

 Linia 24
• zgodnie z sobotnim rozkładem 

jazdy
 Linia 25

• 10:10-11:10 Oborniki-Zielątkowo
• 11:15-12:15 Zielątkowo-Oborniki
• 15:00-16:00 Oborniki-Zielątkowo
• 16:00-17:00 Zielątkowo-Oborniki

 Linia 26
• zgodnie z sobotnim rozkładem 

jazdy
 Linia 27

• 9:05-9:35 Oborniki-Szamotuły
• 9:35-10:05 Szamotuły-Oborniki
• 13:50-14:20 Oborniki-Szamotuły
• 14:20-14:50 Szamotuły-Oborniki

 Linia 28
• 9:05-9:35 Oborniki-Chludowo
• 9:35-10:05 Chludowo-Oborniki
• 11:20-11:50 Oborniki-Chludowo
• 11:55-12:25 Chludowo-Oborniki

 Linia 30
• nie kursuje

 Linia 31
• 8:12-9:00 Rogoźno-Oborniki
• 14:05-14:45 Rogoźno-Oborniki 

 Linia 32
• 7:30-8:12 Oborniki-Rogoźno
• 13:20-14:00 Oborniki-Rogoźno

 Linia 33
• zgodnie z sobotnim rozkładem 

jazdy

 Linia 34
• 10:10-10:30 Oborniki-Kowanowo
• 10:30-10:50 Kowanowo-Oborniki
• 12:30-12:50 Oborniki-Kowanowo
• 12:50-13:10 Kowanowo-Oborniki

W trakcie przerwy świątecznej 
(23.12.2024 – 06.01.2025) nie będą 
realizowane kursy:

 Linia 24 – 7:45, 8:05
 Linia 25 – 7:26, 8:03
 Linia 35 – 7:25

W piątek 31 grudnia komunikacja 
będzie funkcjonowała krócej niż 
w pozostałe dni robocze. Ostatnie 
kursy na poszczególnych liniach po-
dano poniżej:

 Linia 21
• bez zmian

 Linia 22
• w kierunku Rożnowa – 16:45
• w kierunku Obornik – 14:15

 Linia 23
• w kierunku Rożnowa – 15:50
• w kierunku Obornik – 16:15

 Linia 24
• bez zmian

 Linia 25
• w kierunku Zielątkowa – 15:47
• w kierunku Bąblińca – 17:00

 Linia 26
• w kierunku Stobnicy-16:20
• w kierunku Obornik – 17:00

 Linia 27
• w kierunku Szamotuł – 15:50
• w kierunku Obornik – 16:20

 Linia 28
• bez zmian

 Linia 30
• nie kursuje

 Linia 31
• w kierunku Obornik – 16:40

 Linia 32
• w kierunku Rogoźna – 15:40

 Linia 33
• bez zmian

 Linia 34
• w kierunku Chludowa – 13:45
• w kierunku Kowanowa – 14:40

Bezpłatny  
miesięcznik
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Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji 
w Obornikach informuje, 
że zgodnie z decyzją 
Państwowego Gospodarstwa 
Wodnego Wody Polskie 
PO.RZT.70.99.2023/D/
FK z dniem 21 grudnia 
2024 r. zmianie ulegają 
ceny taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę 
i zbiorowego odprowadzania 
ścieków. Szczegóły na stronie 
www.pwik-oborniki.pl

Zmarł Jan Czartoszewski
Z głębokim smutkiem 
informujemy, że zmarł Jan 
Czartoszewski, ceniony 
mieszkaniec gminy Oborniki, 
w latach 2011-2015sołtys 
wsi Przeciwnica.

Pan Jan był człowiekiem nie-
zwykle otwartym, życzli-
wym darzonym powszech-

nym szacunkiem i sympatią. 

Rodzinie, przyjaciołom i bli-
skim składamy wyrazy współ-
czucia.

 W uroczystości wziął udział Burmistrz Obornik Tomasz Szrama

Katarzyna Janecka spopularyzowała nordic walking w Obornikach

Z lasu wzięte…
Rok 2024 dobiega końca, 
a zatem przychodzi czas na jego 
ocenę. Chcę dziś spojrzeć 
jedynie na wąski fragment 
naszej leśnej międzynarodowej 
działalności. Kiedy w 2015 roku 
podpisywaliśmy deklarację 
o utworzeniu Lasu Modelowego 
w Obornikach i wstąpieniu 
do Międzynarodowej Sieci 
Lasów Modelowych, wielu 
wątpiło w sens tych działań. 
Zadawano pytanie: „ale po co?, 
z tego i tak nic nie będzie”.

Miniony rok pokazał, że jed-
nak warto było. Po pierw-
sze w marcu, podczas 

międzynarodowej konferencji lasów 
modelowych w Obornikach pod-
sumowaliśmy minione lata. Wszy-
scy partnerzy Lasu Modelowego 
w Obornikach oraz goście ze Szwecji 
i Czech licznie wzięli udział w tym 
wydarzeniu i wspólnie pokazali-
śmy, jaki jest stan naszych zasobów 
naturalnych, co udało się osiągnąć 
od 2015 roku i jakie wyzwania 
wciąż są przed nami. Co decydowa-
ło o wyjątkowości tego spotkania? 
Otóż nie znam innego przykładu 
konferencji, podczas której zbierają 
się wszyscy Ci, którzy żyją na danym 
terenie i debatują o stanie zasobów 
naturalnych w ujęciu krajobrazo-
wym. To wyróżnia nasze podejście 
do problematyki ochrony środo-
wiska, edukacji i turystyki. Należy 
dodać, że konferencja była sfinanso-
wana w całości ze środków kanadyj-
skich. Sekretariat Międzynarodowej 
Sieci Lasów Modelowych obdarzył 
Nadleśnictwo Oborniki wysokim 
kredytem zaufania i przekazał od-
powiednie fundusze w ramach świa-
towego programu wspierania leśnic-
twa. Podkreślić należy, że nikt inny 
w Polsce takiego dofinansowania 
nie uzyskał, a leśnikom z Obornik 
to się udało.

Dobrze wypadamy na tle lasów 
i leśników w Europie i na świe-
cie. Zrównoważona gospodarka 
leśna jest uznawana za wzorowy 
przykład gospodarowania lasami 
w czasie kryzysu klimatycznego, 
a o obornickim Lesie Modelowym 
mówi się w szerokich gremiach. 
Konsekwencją takiego stanu rzeczy 
w mijającym roku były zaproszenia 
do udziału w kilku wydarzeniach 
o charakterze europejskim. Naj-
pierw Rzym, gdzie budowaliśmy 
wspólnie na bazie doświadczeń wy-
tyczne dla Komisji Europejskiej od-
nośnie zrównoważonej gospodarki 
leśnej (projekt SUPERB). Potem 
Bonn, gdzie Europejski Instytut Le-
śny prezentował nowe, zintegrowa-
ne podejście do zarządzania lasami, 
silnie oparte na nauce i praktyce. 
Na koniec mieliśmy przyjemność 
przedstawić całokształt naszych 
obornickich działań podczas 8 Ty-
godnia Leśnego w Barcelonie. Wy-
darzenie to każdego roku organizu-
je Sekretariat Śródziemnomorskich 
Lasów Modelowych. W 2024 roku 
wystąpiliśmy w charakterze gości 
spoza regionu, po to, aby dołożyć 
do dyskusji nasze doświadczenie 
gospodarowania lasami. Na mar-

ginesie, aktualnie w regionie 
śródziemnomorskim dominuje 
temat ochrony przeciwpożarowej 
(zmiany klimatu napędzają zjawi-
sko wielkoobszarowych, trudnych 
do opanowania pożarów) oraz 
leśnictwa bliskiego naturze (close 
to nature forestry). Zwracam uwa-
gę, że każdorazowo udział przed-
stawiciela Nadleśnictwa Oborniki 
na międzynarodowym forum był 
sponsorowany przez Kanadę.

Wiele się dzieje! I dobrze, że je-
steśmy pośród tej międzynaro-
dowej społeczności leśnej. To ol-
brzymi potencjał rozwojowy dla 
wszystkich zaangażowanych.

A w związku z tym, że to koniec 
2024 roku pozostaje mi życzyć 
wszystkim czytelnikom Naszych 
Obornik jak najwięcej pozytyw-
nych doświadczeń w tym nadcho-
dzącym 2025 roku. Byście czerpali 
z lasu jak najwięcej pozytywnej 
energii, a my zadbamy, by te na-
sze obornickie lasy były zarządzane 
w sposób zrównoważony – dla Was 
i dla przyszłych pokoleń.

(tekst: J. Bator, zastępca nad-
leśniczego ds. rozwoju w Nadle-
śnictwie Oborniki, zdjęcia: zasoby 
N-ctwa).

Pamięci Katarzyny Janeckiej
Punkt widokowy na 
rzekę Wełnę to jedno 
z piękniejszych, naturalnych 
miejsc w gminie Oborniki. 

Od soboty, 30 listopada nosi 
nazwę Katarzyny Janeckiej.

Pani Kasia była inicja-
torką powstania tego punktu oraz 

ścieżki zdrowia, prowadzącej w to 
miejsce.

O tak wspaniałe uczczenie zało-
życielki i prezeski „Włóczykijów” 
zadbali obecni członkowie stowa-
rzyszenia oraz rodzina.

 fot. Przemysław Janecki
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LGD Kraina Trzech Rzek 
aktywizacja – inwestycje – rozwój
Rok 2024 jest wyjątkowy, 
ponieważ świętujemy 
20-lecie Wielkopolski 
w Unii Europejskiej. Przez 
ostatnie dwie dekady nasz 
region zyskał nie tylko 
na atrakcyjności turystycznej, 
ale także na poprawie 
jakości życia mieszkańców. 

Projekty wspierane przez Unię 
Europejską przyczyniły się 
do rozwoju infrastruktury, 

ochrony środowiska oraz rozwoju 
lokalnej przedsiębiorczości. LGD 
zamyka ten okres z 39 nowymi 
firmami, 32 projektami na rozwój 
działalności gospodarczej i aż 65 
nowymi miejscami pracy, nowymi 
świetlicami i miejscami rekreacji.

3 stycznia podpisaliśmy umowę 
na wsparcie nowej Strategii Rozwo-
ju Lokalnego kierowanego przez 
Społeczność. Wartość umowy prze-
kracza 4,5 miliona Euro i umożliwi 
ogłaszanie naborów z trzech fun-
duszy: Europejskiego Funduszu 
Rolnego na rzecz Rozwoju Obsza-
rów Wiejskich (EFROW), Europej-
skiego Funduszu Społecznego Plus 
(EFS+) oraz Europejskiego Fundu-
szu Rozwoju Regionalnego (EFRR).

W październiku ogłosiliśmy na-
bory w ramach EFRR na projekty 
związane z rozwojem infrastruk-
tury kultury oraz EFS+ na przed-
sięwzięcia: „Otwarta na Młodych, 

tętniąca życiem świetlica wiejska” 
oraz „ATUT-Aktywny, Towarzy-
ski, Utalentowany, Twórczy Senior 
w Krainie Trzech Rzek”, na projekty 
wspierające instytucje kultury oraz 
aktywizujące Seniorów i Młodzież.

Wnioski będą oceniane przez 
Radę LGD, która składa się z 15 
osób reprezentujących wszystkie 
gminy członkowskie i trzy sektory: 
publiczny, gospodarczy i społeczny.

W dniach 4-5 listopada człon-
kowie Rady zostali przeszkoleni 
z zasad realizowania projektów 
w ramach ogłoszonych naborów. 
Oborniki w Radzie LGD repre-
zentują: Beata Nowak, Agnieszka 
Smarsz, Iwona Spychała i Jakub 
Stawujak.

Koniec roku to również zakoń-
czenie tegorocznej edycji progra-
mu „Działaj Lokalnie” PAFW. Sześć 
podmiotów z gminy Oborniki zre-
alizowało projekty:

„Edukacja dla Ziemi: Ekologicz-
ne przebudzenie wsi” to inicjatywa 
KGW Bogdanowo. Zorganizowano 
trzy spotkania o tematyce związa-
nej z ekologią, pszczelarstwem 
i zdrowym stylem życia.

Niezapomniane spotkania ko-
biet rzemiosła z ekspertkami z róż-
nych dziedzin przeprowadził Cech 
Rzemiosł Różnych w Obornikach, 
realizując projekt „Kobieca strona 
rzemiosła”.

Warsztaty kulinarne i festyn dla 
mieszkańców Ocieszyna i okolic 
jako projekt „Ocalić od zapomnie-
nia-kuchenne (r)ewolucje” realizo-
wało KGW Ocieszyn.

„Dla każdego coś fajnego, po-
trafimy zrobić coś z niczego” 
to inicjatywa KGW w Uścikówcu, 
w ramach której przeprowadzono 
tematyczne szkolenia i zajęcia dla 
mieszkańców.

Zagospodarowanie terenu 
wokół świetlicy wiejskiej, sean-
se filmowe, warsztaty dla dzieci 
i wiejskie Mikołajki w ramach 
swojego projektu zorganizowało 
KGW w Wymysłowie.

Natomiast KGW w Żernikach 
„Żerniczanki” w ramach projektu 
„Żerniki-razem ekologicznie” prze-
prowadziło m.in. cykl spotkań o te-
matyce ekologicznej.

W nadchodzącym roku 2025 
LGD Kraina Trzech Rzek planuje 
ogłaszać nabory na podejmowanie 
działalności gospodarczej oraz roz-
wijanie istniejących firm. Zaplano-
wano również wsparcie dla infra-
struktury publicznej oraz Liderów 
lokalnych społeczności.

Rok 2024 był pełen wyzwań 
i sukcesów, a nasze Stowarzysze-
nie, dzięki zaangażowaniu lokal-
nej społeczności, mogło realizować 
wiele przedsięwzięć i stawiać sobie 
ambitne cele na 2025 rok. 

Rada i Zarząd LGD Kraina Trzech Rzek

Warsztaty – projekt Działaj Lokalnie w Uścikówcu Adam Kołodziej

Sołtysi – Forum Wielkopolska Wieś Europejska

Spotkanie – projekt Kobieca strona rzemiosła

Bezpłatny  
miesięcznik
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Joanna Kalupa – 
chórzystka, która została 
sołtysem Stobnicy
Magdalena Smela: Asiu, 
z zawodu jesteś fizjoterapeutą, 
niedawno zostałaś sołtysem wsi 
Stobnica, jesteś żoną matką no 
i śpiewasz w Chórze Pro Musica 
im. Józefa Czypka już od wielu 
lat. Słowem kobieta – orkiestra! 

 Zdradź nam jak zaczęła się 
Twoja przygoda w Chórze?

Joanna Kalupa: Moja przygoda 
z chórem rozpoczęła się w Liceum 
Ogólnokształcącym w Obornikach, 
gdzie się uczyłam. Jak tylko usły-
szałam o przesłuchaniach u pana 
profesora Józefa Czypka wiedzia-
łam, że bardzo chcę należeć do tego 
chóru. Od zawsze śpiewałam (po-
dobno ładnie) i lubiłam dzielić się 
śpiewam z innymi więc w sumie 
udało mi się dostać bez problemu. 
Bardzo dobrze wspominam ten czas 
w chórze licealnym. Bywały szkolne 
apele, w których chór uczestniczył, 
jak również wyjazdy, nawet zagra-
niczne. Później, gdy skończyłam li-
ceum profesor Czypek zaprosił mnie 
do chóru Cantilena, który wówczas 
prowadził, co było dla mnie dużym 
wyróżnieniem, ponieważ nie każdy 
mógł tam należeć. Potem przyszedł 
czas studiów i na chwilę zrezygnowa-
łam z prób, ponieważ nie wszystkie 
obowiązki udało się pogodzić. Nie 
pamiętam dokładnie, który to był 
rok, jednak nigdy nie zapomnę 
chwili kiedy pan Czypek ponownie 
do mnie zadzwonił, aby poinformo-
wać o tym, że reaktywuje swój daw-
ny chór Pro Musica i bardzo chciałby, 
abym była jego częścią. Nie wahałam 
się ani chwili i to była najlepsza de-
cyzja jaką podjęłam. W chórze Pro 
Musica jesteśmy jak rodzina. Wspie-
ramy się, lubimy, razem wyjeżdżamy, 
koncertujemy. Śpiew nas łączy i stał 
się naszą wielką pasją. Profesor Czy-

pek jest pewnie szczęśliwy, że mimo 
jego odejścia nadal trwamy i pręż-
nie działamy. Chór jest dla mnie od-
skocznią od codziennego życia. Pró-
by odbywają się w poniedziałki, więc 
wszyscy już wiedzą, że nie ma szans 
na jakieś spotkania, itp., bo to mój 
czas z chórem, więc wszystko jest 
planowane tak, aby ze sobą nie koli-
dowało. Chór daje mi radość, samo-
dyscyplinę i poczucie spokoju w tym 
zwariowanym świecie. Po prostu ko-
cham śpiewać!

 Magdalena Smela: Na czym 
polega Twoja praca 
zawodowa?

Joanna Kalupa: Na co dzień pra-
cuję jako fizjoterapeutka i staram 
się pomóc moim pacjentom wrócić 
do zdrowia, sprawności i sprawić, 
aby nie bolało i żeby lepiej funk-
cjonowali w życiu codziennym. 
Bardzo lubię moją pracę, daje 
mi wiele satysfakcji. Uwielbiam 
kontakt z drugim człowiekiem 
a jeśli do tego mogę pomóc, to jest 
to dla mnie jeszcze większa radość.

 Magdalena Smela: Co Cię skło-
niło do startowania na stano-
wisko sołtysa Stobnicy?

Joanna Kalupa: Chyba miałam 
za mało zajęć… (śmiech). A tak 
szczerze to myślałam o tym 
od dawna. Bardzo lubię moją Stob-
nicę, w której mieszkam od urodze-
nia. Zawsze się tam udzielałam i po-
magałam naszej byłej pani Sołtys, 
a że chciała zrezygnować z funkcji 
to po prostu się zgodziłam żeby 
ją zastąpić w obowiązkach sołtysa. 
Tym bardziej, że miałam poparcie 
całej społeczności. Zdecydowałam 
się na to i jak na razie jestem zado-
wolona. Nie ukrywam, że początki 
były trudne, zwłaszcza jeśli chodzi 

o tę tzw. „papierologię”, ale powoli 
z wszystkim się zapoznaję i jestem 
dobrej myśli.

 Magdalena Smela: Funkcja 
sołtysa w tak młodym wieku 
to ogromne wyzwanie!  
Czy masz pomysł na dalsze 
tworzenie nowoczesnej wsi?

Joanna Kalupa: Mam dużo pomy-
słów na rozwój mojej wsi. Przede 
wszystkim chciałabym o nią za-
dbać tak, aby była przyjazna dla 
mieszkańców, żeby była bezpieczna, 
pięknie się prezentowała i zachęca-
ła do odwiedzin. Zależy mi bardzo 
aby mieszkańcy razem się spotykali 
i miło spędzali czas tym bardziej, 
że mamy piękną świetlicę. Zauwa-
żyłam, że do tej pory mieszkańcy 
wyrażają chęć, by przyjść, pomóc, 
coś razem zrobić tak, aby żyło się 
nam lepiej, za co jestem im bardzo 
wdzięczna.

 Magdalena Smela: Jak zareago-
wała rodzina i znajomi na Two-
ją decyzję?

Joanna Kalupa: Rodzina zareago-
wała bardzo pozytywnie. Dziecia-
ki śmiały się, że mama rządzi teraz 
we wsi (śmiech). Natomiast mój 
mąż jest moim głównym wyko-
nawcą; ja sobie coś wymyślę a on 
pomaga mi to realizować. Od zna-
jomych dostałam wiele gratulacji 
i dobrych słów. Żartowali nawet 
czy mają się zapisywać w grafik 
na spotkanie ze mną. Na szczęście, 
jak widać wcale nie mam tego cza-
su za mało. Jestem żoną, mamą, 
pracuje zawodowo, a przy okazji 
dbam o moją wieś i odpoczywam 
na próbach Chóru Pro Musica. Mó-
wią, że im człowiek bardziej zajęty 
tym ma więcej czasu i chyba coś 
w tym jest.

 Magdalena Smela: Dziękuję 
Asiu za rozmowę. Gratuluję ob-
jęcia funkcji sołtysa Stobnicy 
i życzę powodzenia w realizo-
waniu zadań związanych z roz-
wojem wsi. Jesteś osobą, która 
niezmiennie mnie inspiruje 
i która wzbogaca naszą chóral-
ną społeczność. Dziękuję, 
że z nami jesteś!

Z Joanną Kalupą, sołtysem Stobni-
cy rozmawiała Magdalena Smela.

Narodowe Święto Niepodległości 
świętem lokalnych bohaterów 
w Rożnowie
Obchody Narodowego Święta 
Niepodległości w Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym 
w Rożnowie były w tym 
roku ogromnym świętem 
całej społeczności lokalnej. 
Tego dnia nastąpiło również 
podsumowanie rocznej pracy 
w ramach akcji Masz Głos, 
jednak to nie koniec projektu.

Uroczystość rozpoczęła się 
typowo – tradycyjnym ape-
lem, odśpiewaniem hymnu, 

wierszami, piosenkami, tańcami 
z flagami, wszystko perfekcyjnie 
przygotowane przez uczniów, ćwi-
czone od dłuższego czasu. Ale 
w tym roku bohaterami święta 
byli przede wszystkim przodko-
wie uczniów walczący o wolność 
i niepodległość Polski, których 
wnioski o wpis do ewidencji zo-
stały złożone lub są opracowywa-
ne, bohaterowie bliscy sercom 
społeczności szkolnej. Akademię 
swoją obecnością – ku wielkiej ra-
dości uczniów – zaszczycili Staro-
sta Obornicki Zofia Kotecka, Bur-
mistrz Obornik Tomasz Szrama, 
Radna Rady Miejskiej w Oborni-
kach Barbara Bacic-Gaertner, Za-
stępca Dyrektora Centrum Usług 
Wspólnych Aleksandra Kulupa, 
dyrektor szkoły Dorota Stypu-
ła, dyrektor Biblioteki Publicznej 
Miasta i Gminy w Obornikach Ma-
teusz Klepka, Prezes Towarzystwa 
Przyjaciół Rogoźna Lucyna Bełch, 
przedstawiciele Rady Rodziców, 
przedstawiciele Stowarzyszenia 
Marsz Powstania Wielkopolskie-
go z Poznania, przedstawiciele 

Towarzystwa Pamięci Generała 
Józefa Dowbora – Muśnickiego 
z Lusowa, przedstawiciele Stowa-
rzyszenia,,Pancerni Poznań” oraz 
rodziny bohaterów – weteranów 
walk o wolność i niepodległość 
Polski z Rożnowa.

Podczas apelu wręczono wpisy 
do ewidencji rodzinom weteranów, 
padły piękne słowa, podziękowa-
nia i wielka radość z uroczystości. 
Duma rozpierała serca uczniów, 
nauczycieli i gości.

Druga część obchodów odby-
ła się na cmentarzu parafialnym 
w Rożnowie, tam przybył również 
ksiądz proboszcz Przemysław Pręt-
ki oraz Dyrektor Stanisława Schil-
ler. Nad grobami weterana Sta-
nisława Ulatowskiego i weterana 
Wiktora Dąbrowicza wartę pełnili 
harcerze z 11 Obornickiej Drużyny 
Harcerskiej Apollo. Na cmentarzu 
odczytano krótkie biogramy bo-
haterów, których groby wpisano 
do ewidencji. Stanisław Ulatow-
ski na wieść o wybuchu Powstania 
Wielkopolskiego zdezerterował 
z armii pruskiej. Pracował w wy-
wiadzie powstańczym w okolicach 
Wolsztyna i Zbąszynia. Podczas II 
wojny światowej przebywał na Wę-
grzech. Wiktor Dąbrowicz walczył 
podczas kampanii wrześniowej – 
jako żołnierz Armii Poznań brał 
udział w bitwie nad Bzurą.

Burmistrz Tomasz Szrama wraz 
z dyrektor Grażyną Przybył i ini-
cjatorem akcji Markiem Kasprza-
kiem razem z uczniami – potomka-
mi weteranów uroczyście odsłonili 
tabliczki na grobach. Składanym 
kwiatom i zniczom towarzyszyła 
trąbka dzięki uprzejmości Obor-
nickiej Orkiestry Dętej. Na zakoń-
czenie uroczysty moment uświet-
niła piosenka.

Trzecia część uroczystości to ofi-
cjalne otwarcie wystawy w bibliote-
ce szkolnej „Nasi weterani”, po któ-
rej prowadzi quest o tym samym 
tytule.

Joanna Kalupa

Joanna od lat śpiewa w chórze Pro Musica
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11 Listopada świętowaliśmy biegając, 
maszerując i… jedząc rogale
Niezwykle hucznie 
świętowaliśmy w tym roku 
w Obornikach Narodowe 
Święto Niepodległości 11 
Listopada. Było sportowo 
i muzycznie, a przede 
wszystkim bardzo radośnie.

Tradycją 11 Listopada w Obor-
nikach jest Bieg Niepodle-
głości, który w tym roku 

odbył się już po raz piętnasty. 
Na starcie stanęło ponad 800 bie-
gaczy, którzy mierzyli się na dwóch 
dystansach 5 i 10 km. Nie zabrakło 
rzecz jasna biegów integracyjnych 
oraz zmagań dzieci i młodzieży.

Wyniki
Popołudniowa część obchodów na-
wiązywała do 685 rocznicy pierw-
szej, udokumentowanej wzmian-
ki o Obornikach. Oborniczanie 
wzięli udział w barwnym prze-
marszu przez miasto, ale i przez 
kolejne epoki, które zaprezentowali 
uczniowie lokalnych szkół. Wcze-
śniej odbyła się msza św. w intencji 

Ojczyzny, z udziałem Obornickiej 
Orkiestry Dętej.

Korowód prowadzony przez 
obornickich harcerzy niosących 
ogromną biało-czerwoną flagę wy-
ruszył z Rynku, gdzie znajdowała 
się pierwsza z prezentacji, czyli 
pradawna wioska Radzimska, przy-
gotowana przez Szkołę Podstawo-
wą im. Orła Białego w Maniewie, 
której uczniowie zagrali również 
na flażoletach.

Kawałek dalej czekała społecz-
ność Szkoły Podstawowej im. 
Kraszewskiego w Objezierzu, 
która zabrała uczestników w czasy 
średniowiecza, przypominając hi-
storyczną wizytę króla Władysława 
Łokietka w naszym mieście.

Szkoła Podstawowa im. Broni-
sława Malinowskiego z Chrusto-
wa zabrała nas w okres staropolski, 
kiedy to jeden z najznaczniejszych 
obywateli Obornik Piotr Wedelicki 
został nadwornym lekarzem króla 
Zygmunta Starego. 

W czas zaborów ukazał Zespół 
Szkół im. Adama Mickiewicza 
w Objezierzu. Do nastawionej pa-

triotycznie szlachty ziemi obornic-
kiej przybywali wówczas znakomici 
goście, jak Adam Mickiewicz.

Polacy nigdy nie utracili naro-
dowego ducha. Oborniczanie bra-
li udział w licznych powstaniach, 
a ich symboliczny wyraz mogliśmy 
odnaleźć w poruszającej prezen-
tacji tanecznej Szkoły Podstawo-
wej im. Franciszka Mickiewicza 
w Rożnowie.

Realną nadzieję na odzyskanie 
wolności poczuliśmy gdy przez na-
sze miasto przejeżdżał Ignacy Jan 
Paderewski. Powitanie wirtuoza, 
w przeddzień wybuchu  Powstania 
Wielkopolskiego, na obornickim 
dworcu zaprezentowała Szkoła 
Podstawowa im. Powstańców 
Wielkopolskich w Kiszewie

XX lecie międzywojenne to 
czas radości i rozwoju Obornik. 
Mieszkańcy naszego miasta chęt-
nie spotykali się np. w kawiarni 
Wieczorka, którą zrekonstruowali 
uczniowie Szkoły Podstawowej nr 
4 im. Unicef

Radość z niepodległości tra-
gicznie przerwała II Wojna Świa-

towa. Mieszkańcy naszego miasta 
byli masowo wywożeni na teren 
Generalnego Gubernatorstwa, co 
ukazała przejmująca prezentacja 
Szkoły Podstawowej nr 2 im. Woj-
ska Polskiego.

Lata propagandy Polski Rze-
czypospolitej Ludowej pokazali 
uczniowie Szkoły Podstawowej 
nr 3 im. Adama Mickiewicza.

I nastały lata 90. czas zmian, 
coca-coli i disco, które w nieprzy-
padkowym miejscu zaprezentował 
Zespół Szkół im. gen. Tadeusza 
Kutrzeby.

Gdy nasza historyczna podróż 
dobiegała już końca, Liceum Ogól-
nokształcące im. Stanisława Wy-
spiańskiego przedstawiło naszą 
współczesność, czyli czasy po roku 
2000. W rytmach piosenki Libera 

„Ludzki gest”, uczniowie prezento-
wali przedsiębiorstwa, szkoły i sto-
warzyszenia, które tak prężnie się 
rozwijają.

Przy „Jagiellonce” na uczestni-
ków korowodu czekał seniorski 
zespół EKA 60+, a przy Urzędzie 
Miejskim świetlny pokaz, przygo-

towany w rytm utworu „Kocham 
wolność” Chłopców z Placu Broni. 

Finałem obchodów był trady-
cyjny apel przy pomniku Paderew-
skiego, gdzie liczne delegacje szkół, 
organizacji i stowarzyszeń złożyły 
symboliczne białe i czerwone róże. 

Jestem pełen uznania dla na-
szych szkół, które na każdej stacji 
tej podróży w czasie oddały ducha 
kolejnych epok. Dzięki Waszemu za-
angażowaniu i pracy mogliśmy po-
czuć, jak bardzo Oborniki zmieniały 
się przez stulecia. A każde pokolenie, 
każdy okres historyczny jest dla nas 
niezwykle ważnym elementem dzie-
dzictwa, które tworzymy wspólnie, 
ale i przekazujemy kolejnym gene-
racjom – mówił Burmistrz Obornik 
Tomasz Szrama, który w podzięko-
waniu za udział w marszu zaprosił 
wszystkich uczestników na pyszne, 
tradycyjne rogale świętomarcińskie.

W obchodach wziął udział rów-
nież Minister Rozwoju i Technolo-
gii Krzysztof Paszyk, który uhono-
rował Stowarzyszenie KŻR Wiarus 
wyróżnieniem przyznanym przez 
Ministra Obrony Narodowej.

Bezpłatny  
miesięcznik
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Szkoła Podstawowa nr 2  Szkoła Podstawowa nr 3

Zespół Szkół – Objezierze

LO Oborniki

XV Bieg Niepodległości

Zespół Szkolno-Przedszkolny z ObjezierzaZespół Szkolno-Przedszkolny z Maniewa
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Biegi dzieci i młodzieży
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Zespół Szkolno-Przedszkolny z Chrustowa
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 Wystawa o Jadwidze 
Zamoyskiej

Po serii wydarzeń poświęconych 
mężczyznom (Małecki, Krzyża-
nowski, Kraszewski), nadszedł 
czas na wybitną kobietę. Od 30 
października do 19 listopada w bi-
bliotece gościliśmy wystawę pod 
wiele mówiącym tytułem "Jadwiga 
Zamoyska. Portret kobiety skutecz-
nej". Podczas wernisażu, sylwetkę 
generałowej przybliżyła jedna z au-
torek opracowania, starszy kustosz 
Małgorzata Potocka z PAN Biblio-
teki Kórnickiej.

 Listopad poetycki
Od kilku lat jedna z odsłon Mię-
dzynarodowego Listopada Po-
etyckiego, organizowanego przez 
poznański oddział Związku Litera-
tów Polskich, odbywa się w naszej 
bibliotece. Tym razem, w spotka-
niu "Młodzież kontra poeci" wzięli 
udział wielkopolscy pisarze – Anna 
Landzwójczak i Ryszard Biberstajn 
oraz uczniowie obornickich szkół 
ponadpodstawowych.

 Wieczór zaduszkowy 
poświęcony pamięci Barbary 
Zielińskiej

Barbara Zielińska – nauczycielka 
i poetka, zapisała się w pamięci 
kilku pokoleń Oborniczan. Była 
postacią nietuzinkową, pełną ener-
gii, chęci do działania i pomocy. 
W wieczorze zaduszkowym, który 
odbył się 7 listopada, wspominali ją 
przyjaciele z Towarzystwa Literac-
kiego „Poetycki Wędrowiec” oraz 
licznie zgromadzona publiczność. 
W wydarzeniu udział wzięli: Maria 
Kogut, Zofia Pytel-Król, Czesław 
Karolczak, Alicja Jastrząbek, Mo-
nika Bąkowska, Aleksandra Ziół-
kowska, Bartosz Barszcz, Mateusz 
Dąbkiewicz, Jan Górka, Dorota 
Majchrzak, Jolanta Staniszewska, 
Piotr Marten. Marta Józefczyk 
przedstawiła wiersz Hanny Wali-
górskiej. Program prowadził Hen-
ryk Wojtysiak.

 Gminny Konkurs 
Recytatorski Poezji Czesława 
Miłosza

14 listopada, w Bibliotece Publicz-
nej w Obornikach, odbył się kon-
kurs recytatorski poezji Czesława 
Miłosza, skierowany do młodzie-
ży ze szkół ponadpodstawowych. 
Spotkanie stało się okazją do za-
prezentowania talentów młodych 
recytatorów oraz do głębszego po-
znania twórczości naszego nobli-
sty w kończącym się powoli Roku 
Miłosza. Interpretacje młodzieży 

zachwyciły publiczność oraz jury, 
które po trudnych obradach wyło-
niło zwycięzców. Pierwsze miejsce, 
ex aequo, zdobyły: Patrycja Karol-
czak i Blanka Szudarek – uczenni-
ce Liceum Ogólnokształcącego im. 
Stanisława Wyspiańskiego w Obor-
nikach. Drugie miejsce przypadło 
Edycie Furtak – także uczennicy 
LO w Obornikach.
Trzecie miejsce otrzymała Julia 
Szalczyńska – uczennica Zespo-
łu Szkół im. Adama Mickiewicza 
w Objezierzu. Nagrodę Publiczno-
ści otrzymała Patrycja Karolczak 
recytująca wiersz „Do polityka”.

 Koncert Michała Siekierskiego 
i Antoniego Żuromskiego

W połowie listopada, znany i lu-
biany duet zaprezentował licznie 
zebranej w bibliotece publiczności 
piosenki z repertuaru Starego Do-
brego Małżeństwa i Wolnej Grupy 
Bukowina. Było klimatycznie i no-
stalgicznie.

 Jeszcze raz o Callierze
19 listopada, w gościnnych pro-
gach Biblioteki Publicznej Miasta 
i Gminy w Murowanej Goślinie, 

mieliśmy okazję porozmawiać 
z grupą miłośników lokalnej hi-
storii o książce Edmunda Calliera 
z 1887 r. Wydana przez nas reedy-
cja tej książki opisuje ówczesny 
Powiat Obornicki, w skład któ-
rego, poza Rogoźnem i Ryczywo-
łem, wchodziła także Murowana 
Goślina. Spotkanie było okazją 
do przekazania na ręce dyrektor 
Agnieszki Kajdaniak-Przewoźnej 
kilku egzemplarzy wydawnictwa, 
które zostaną włączone do zbiorów 
goślińskiej biblioteki.

 Obornickie Katarzynki 2024
Obornickie Katarzynki 2024 prze-
szły już do historii. Dzięki Stowa-
rzyszeniu Nadwarciańska Kolej 
Drezynowa, śmiało możemy po-
wiedzieć, że w dniach 22-24 listo-
pada, staliśmy się centrum pasjona-
tów kolejnictwa. Piątek był dniem 
dla grup zorganizowanych - wysta-
wę obejrzało w ten sposób prawie 
500 uczniów wraz z opiekunami. 
Po południu odbyło się tradycyjne 
spotkanie z okazji Dnia Kolejarza, 
w którym udział wzięli Burmistrz 
Obornik Tomasz Szrama oraz 
Starosta Obornicki Zofia Kotecka, 
a także licznie przybyli emeryci 
kolejowi. W sobotę i w niedzielę 
drzwi do biblioteki praktycznie 
się nie zamykały. Uczestnicy mieli 
okazję podziwiać makiety kolejek, 
które zachwycały detalami i precy-
zją wykonania, pociągi z klocków 
LEGO oraz wiele innych składów. 
W tym roku wystawa opanowała 
już wszystkie kondygnacje biblio-
teki - od piwnic po czytelnię dla 
dorosłych na piętrze. Nowością 
(i strzałem w dziesiątkę!) była 

„Dworcowa Cafe”.

Z życia Biblioteki...
Strona pod redakcją Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy im. Antoniego Małeckiego w Obornikach

Wystawa o Jadwidze Zamoyskiej

Listopad poetycki

 Wieczór zaduszkowy poświęcony pamięci Barbary Zielińskiej
 Koncert Michała Siekierskiego i Antoniego Żuromskiego

 O Callierze w Murowanej  
Goślinie

 Konkurs recytatorski poezji Czesława Miłosza

Bezpłatny  
miesięcznik
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Miejsce, gdzie seniorzy 
doskonalą umysł i ciało 
– Uniwersytet Trzeciego 
Wieku w Obornikach
Wśród wielu organizacji, 
klubów i stowarzyszeń jest 
jedno, które skupia prawie 
200 mieszkańców miasta 
i gminy Oborniki – to 
Uniwersytet Trzeciego Wieku.

Powstał 14 lat temu i ciągle ma 
do zaoferowania swoim słu-
chaczom wiele ciekawych za-

jęć doskonalących zarówno umysł 
jak i ciało. Można uczyć się obsługi 
komputera, języka angielskiego czy 
rozwijać swoją pasję  fotograficzną.

Dla osób, które chcą zadbać 
o swoją sprawność fizyczną, Uni-
wersytet proponuje aquaaerobik, 
gimnastykę rehabilitacyjną, tai-chi, 
jogę oraz bowling.

Również prężnie działająca 
sekcja rowerowa, proponuje ruch 
na świeżym powietrzu, przy oka-
zji poznawanie bliższych i dalszych 
okolic.

Uniwersytet daje możliwość ko-
rzystania z wyjazdów kulturalnych 
do kina, teatru czy na koncerty.

Studenci mają również orga-
nizowane pobyty w ośrodkach 
wypoczynkowych nad morzem: 
wiosną w Ustce, jesienią w Koło-
brzegu. W maju do Ustki pojechały 
54 osoby, a z  ostatniego wyjazdu do  
Kołobrzegu skorzystało 81 studen-
tów. Podczas odpoczynku uczest-
nicy mieli możliwość skorzystania 
z pobytu w kinie i teatrze.

We wrześniu grupa 55 słuchaczy 
wzięła udział w wycieczce, na mało 
znane wielu osobom, Podlasie. Inną 
propozycją dla studentów było 
zwiedzanie Krainy Traw Ozdob-
nych w Sycynie oraz udział w wy-
jeździe dużej, 55 osobowej, grupy 
na retransmisję koncertu Potęga 
miłości Andre Rieu. W listopadzie 
studenci byli widzami i słuchacza-
mi  koncertu Zespołu Pieśni i Tań-
ca Mazowsze w Teatrze Wielkim 
w Poznaniu.

 Z kolei grupa bowlingowa re-
prezentowała Uniwersytet na pią-
tym turnieju bowlingowym o Pu-
char Burmistrza Obornik.

Grudzień, miesiąc kończący rok 
2024 również  będzie z propozycja-
mi dla studentów: zaplanowano 
jednodniową wycieczkę do Berlina 
(zwiedzanie połączone z pobytem 
na jarmarku bożonarodzeniowym) 
oraz wyjazd na retransmisję Srebr-
no-Złotego koncertu bożonarodze-
niowego Andre Rieu.

Propozycji dla członków Uni-
wersytetu Trzeciego Wieku jest 
wiele i o kolejnych poinformujemy 
w  nadchodzącym roku 2025.

Obornickie UTW zorganizowało 
V Turniej bowlingowy
Sekcja bowlingowa 
Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku w Obornikach 
zorganizowała, 23 listopada, 
w Centrum Rekreacji Oborniki 
5 już turniej bowlingowy, 
w którym wzięło udział 8 
Uniwersytetów z Wielkopolski.

W rozgrywkach o Puchar 
Burmistrza Obornik 
rywalizowali zawodni-

cy z Sierakowa, Nowego Tomyśla, 
Międzyrzecza, Szamotuł, Czarnko-

wa, Trzcianki, Tarnowa Podgórne-
go oraz Obornik.

Każdy zawodnik miał za zadanie 
wykonać 10 rzutów, a zdobyta ilość 
punktów decydowała o  miejscu 
grupowym oraz indywidualnym 
(kategoria kobiety i mężczyźni).

Najlepszym zespołem, który 
osiągnął  najwyższą liczbę punktów, 
był Uniwersytet Trzeciego Wieku 
w Obornikach plasując się na naj-
wyższym miejscu podium.

Indywidualnie w kategorii ko-
biet III miejsce zajęła Ewa Kokot 
UTW Oborniki, w kategorii męż-
czyzn II miejsce Jerzy Chorąży-
czewski UTW Oborniki.

Podsumowując miniony turniej, 
należy stwierdzić, że rywalizacja 
była zdrowa i na wysokim pozio-
mie sportowym.

Jednak to co  najważniejsze, to 
integracja między zaproszonymi 
Uniwersytetami.

Dęby Seniora i Seniorki na jubileusz ORS
Obornicka Rada Seniorów 
powołana została w 2014 
roku. 28 listopada, w 10 
rocznicę jej istnienia przed 
Biblioteką Publiczną Miasta 
i Gminy w Obornikach 
posadzono dwa symboliczne 
dęby „Seniora” i „Seniorkę”. 
W uroczystości wzięli udział 
seniorzy z przewodniczącym 
Eugeniuszem Kierstanem 
na czele oraz zaproszeni goście, 
wśród których znaleźli się 
Burmistrz Obornik Tomasz 
Szrama, Skarbnik Joanna Gzyl, 
Sekretarz Krzysztof Nowacki 
oraz przedstawiciele instytucji 
wspierających osoby starsze.

 Obornicka Rada Seniorów (ORS) 
została powołana w 2014 roku jako 
organ doradczy Burmistrza Obor-
nik. Jej głównym celem jest wspie-
ranie burmistrza w inicjowaniu 
i koordynowaniu działań na rzecz 
seniorów w gminie Oborniki. 
W skład ORS wchodzi 21 radnych, 
wybieranych bezpośrednio przez 
seniorów.

 Działalność ORS koncentruje 
się na:
• Przełamywaniu stereotypów 

dotyczących starości.
• Budowaniu pozytywnego wi-

zerunku osób starszych.
• Ustalaniu priorytetowych za-

dań dla seniorów.
• Zwracaniu uwagi na potrzeby 

osób starszych.

• Podejmowaniu działań odpo-
wiadających na te potrzeby.

• Umacnianiu dialogu między 
pokoleniami.

 Najważniejsze inicjatywy ORS 
dotyczą zdrowia seniorów, 
takie jak:
• Obornicka Karta Seniora, 

która oferuje posiadaczom ulgi 
i rabaty u partnerów programu

• Koperta życia, czyli specjalnie 
przygotowany pakiet zawie-
rający kluczowe informacje 
medyczne i kontaktowe, prze-
chowywany w łatwo dostęp-
nym miejscu, który ma uła-
twić ratownikom medycznym 
szybkie podejmowanie decyzji 
w nagłych sytuacjach.

• Teleopieka – system zdalnego 
monitorowania zdrowia i bez-
pieczeństwa osób starszych lub 
niepełnosprawnych, umożli-
wiający szybkie wezwanie po-
mocy w razie potrzeby.

 Profilaktyka zdrowotna
• Skrzynki pomysłów umoż-

liwiające seniorom zgła-
szanie swoich przemyśleń, 
problemów i innowacyjnych 
rozwiązań. Wszystkie pro-
pozycje są rozpatrywane 
na sesjach ORS i przekazywane 
burmistrzowi.

ORS dąży do poprawy jakości ży-
cia seniorów w Obornikach poprzez 
dialog, współpracę i inicjatywy do-
stosowane do ich potrzeb.

Bezpłatny  
miesięcznik
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Magia Świąt Bożego Narodzenia
Jednym z symboli Świąt Bożego 
Narodzenia jest kwiat o nazwie 
gwiazda betlejemska. Wszyscy 
doskonale znamy ten kwiat. 
Skąd taka nazwa poinsecji?

Otóż ten wilczomlecz nadobny 
wygląda jak gwiazda betlejemska 
na choinkę, którą umieszcza się 
na szczycie świątecznego drzewka. 
Symbolizuje ona gwiazdę, która 
pojawiła się na niebie w czasie 
narodzin Jezusa Chrystusa. Dzięki 
niej Trzej Królowie mogli dotrzeć 
do miejsca narodzin Zbawiciela. 
Dlatego na stole wigilijnym stawiamy 
ten właśnie kwiat. Przynosi do domu 
szczęście i pomyślność.

Magiczny makowiec – 
prosty,wilgotny, aromatyczny, 
z jabłkami,bez mąki!
Składniki na ciasto:
• 200-250 g maku(lub masa 

makowa)
• 700 g obranych jabłek
• 150 g masła
• 200 g cukru trzcinowego(lub 

miodu, sprawdzaj smak, ilość 
miodu zależy od rodzaju ja-
błek)

• 6 czubatych łyżek kaszy manny 
(dla dietetyków-drobnej kaszki 
kukurydzianej)

• 6 jajek
• 1 łyżeczka proszku do piecze-

nia
• 1 opak. cukru waniliowego
• szczypta soli
• kilka kropel ekstraktu migda-

łowego
• 3 łyżki kandyzowanej skórki 

pomarańczy, 4 łyżki rodzynek

Lukier:
• 1 szklanka cukru pudru
• sok z ½ cytryny
• 1 łyżka gęstej śmietany

Uwaga! Jeśli użyjesz masy ma-
kowej z puszki, zredukuj ilość cu-
kru i ekstraktu migdałowego.

Wykonanie.
Jeśli używasz suchego maku, to za-
lej go wrzątkiem, podgotuj 15 min, 
osącz, zmiel trzykrotnie.

Piekarnik nagrzej do tempe-
ratury 180 stopni. Formę do pie-
czenia(tortownicę) wysmaruj ma-
słem,posyp bułką tartą.

Obrane jabłka zetrzyj na tarce, 
ułóż na sicie, odsącz.

Ubij sztywną pianę z białek 
ze szczyptą soli, odstaw.

Masło utrzyj z cukrem i cukrem 
waniliowym, dodaj żółtka, mak 
i pozostałe składniki. Na koniec 
kandyzowaną skórkę pomarańczy, 
rodzynki, jabłka i wmieszaj deli-
katnie pianę z białek.

Ciasto piecz przez godzinę.
Lekko przestudzone ciasto po-

smaruj lukrem. Udekoruj dowolnie, 
np. kawałkami pomarańczy.

 Smacznego i na zdrowie!
 (przepis Agnieszki Maciąg)

Przedszkolaki odwiedziły seniorów
W czwartek,14 listopada grupa 
Zajączków z przedszkola nr 4 
Bajka w Obornikach pod opieką 
wychowawczyń Marianny Bacic-
Gaertner, Laury Kenckiej oraz 
Barbary Ligęzy odwiedziły 
Dom Seniora „Miły Dzień” przy 
ulicy Szpitalnej w Obornikach.

Przedszkole w tym roku bie-
rze udział w ogólnopolskim 
projekcie, pt.: „Łączymy po-

kolenia: seniorzy-dzieciom, dzieci-
-seniorom”.

W dniu Światowego Dnia Se-
niora  przedszkolaki przygotowa-
ły krótki występ artystyczny w te-
matyce jesiennej i zaprezentowały 
swoje umiejętności przed liczną wi-
downią. W podziękowaniu za prze-
miłe przyjęcie  dzieci wręczyły se-
niorom upominki. Seniorzy  także 
przygotowali się i każde z dzieci dostało ręcznie przygotowany 

upominek. 

Sesja ORS
VI  Sesja Obornickiej 
Rady Seniorów odbyła 
się we wtorek,12 listopada 
w sali sesyjnej Urzędu 
Miejskiego w Obornikach.

Sesję rozpoczęła dyskusja 
o możliwości obniżenia opłaty 
za wywóz odpadów komunal-

nych dla obornickich seniorów. Se-
niorzy podjęli uchwałę intencyjną 
w tej sprawie.

W kolejnych punktach omówio-
no współpracę Obornickiej Rady 
Seniorów z redakcją  miesięczni-
ka „Nasze Oborniki”. Prezydium 
ORS zaproponowało następujący 
skład redakcyjny: Jolanta Grabow-

ska, Ewa Kokot, Marek Kulmiński 
i Leszek Margas.

Kierownik Wydziału Ochro-
ny Środowiska i Rolnictwa Anna 
Łukaszewicz   poinformowała 
o przeprowadzanej wizji, dotyczą-
cej miejsca posadzenia „Drzewa 
Seniora”. Seniorzy zadecydowali 
o przygotowaniu okolicznościowej 
tabliczki i jej treści, ustalili też datę 
posadzenia.

Sesję zakończyły informacje 
i komunikaty Przewodniczącego 
Obornickiej Rady Seniorów oraz 
bieżące propozycje seniorów do-
starczane do skrzynek propozycji 
i wniosków.

Zmarł Bonifacy Naparty
Z przykrością informujemy, 
że zmarł Bonifacy Naparty 
zaangażowany działacz 
społeczny, szanowany 
mieszkaniec, sołtys 
Pacholewa w latach 1991-2007.

Współtworzył Poznań-
ską Izbę Rolniczą 
oraz Biuro Izby Rol-

niczej w Obornikach, będąc 
również Członkiem Rady Po-
wiatowej nowo powstałej insty-
tucji. Udzielał się   społecznie 
w Radzie Gminnej Spółdzielni 
Samopomoc Chłopska i prężnie 
działał jako Członek Rady Nad-
zorczej Banku Spółdzielczego 
w Obornikach. Zawsze wspierał 

kwestie związane z rolnictwem 
i mieszkańcami wsi, przez pięć 
kadencji zasiadał w radzie sołec-
kiej Pacholewa.

W roku 2000 odznaczony 
został medalem Zasłużony dla 
Ziemi Obornickiej.

Dieta seniora — produkty zalecane 
osobom starszym (cz.1)
Jesień życia jest okresem, 
w którym warto szczególnie 
uważnie zatroszczyć się 
o dietę. Powód jest prosty: 
potrzeby starzejącego 
się organizmu są nieco 
inne niż w młodzieńczych 
latach. Na szczęście wcale 
nie oznacza to, że trzeba 
rezygnować z ulubionych 
potraw i smaków. Zobacz, jakie 
produkty powinny się znaleźć 
w jadłospisie seniora i dlaczego.

O czym należy pamiętać?
Po pierwsze, o zacho-

waniu odpowiednich pro-
porcji między makroskładnikami, 
tzn. białkiem, tłuszczami i węglo-

wodanami. Zgodnie z zaleceniami 
ekspertów powinny one rozkładać 
się w następujący sposób:

• 50-60% węglowodany;
• 15-30% tłuszcze;
• 12-15% białka.
Po drugie, poza proporcjami 

liczy się też jakość pożywienia 
– poszczególne makroskładniki 
powinny być dostarczane w jak 
najbardziej wartościowej postaci. 
To istotne, ponieważ osoby w je-
sieni życia są bardziej podatne 
na m.in. zaburzenia metabolizmu 
węglowodanów (w tym na insuli-
nooporność i cukrzycę typu 2), jak 
również na złe wchłanianie białka. 
Zwiększa się też ryzyko rozwoju 
chorób sercowo-naczyniowych, 

w tym miażdżycy czy tzw. wień-
cówki. To sprawia, że trzeba też 
zwrócić szczególną uwagę na ja-
kość wybieranych tłuszczów.

Po trzecie, organizm w pode-
szłym wieku może mieć większe 
zapotrzebowanie na poszcze-
gólne witaminy i składniki 
mineralne:

• wapnia;
• witaminy D;
• witaminy K2;
• witamin B6 i B12;
• żelaza;
• folianów;
• witaminy C
Zatem starajmy się dostosować 

właściwą dietę dla organizmu w je-
sieni życia.

Nr 08 (164)
Grudzień 2024



nasz sport14

Weekend pełen sportowych sukcesów

Niezwykle intensywny 
i owocny pod względem 
sportowym był miniony 
weekend dla zawodników 
Obornickiego Klubu Karate.

W sobotę, 23 listopada naj-
młodsi zawodnicy tego 
klubu wzięli udział w tur-

nieju karate Ostroróg Cup 2024. Za-
wody rozgrywane w Ostrorogu pod 
patronatem burmistrza tego miasta 
zgromadziły ponad 200 zawodni-
ków z województwa wielkopolskiego. 
Start w zawodach dostarczył wielu 
wzruszeń i emocji dla licznie zgro-
madzonych rodziców, ale zwień-
czony był wspaniałym sukcesem. 
Zawodnicy z Obornickiego Klubu 
Karate zdobyli bowiem aż 50 medali. 
W ramach turnieju były też rozgry-
wane konkurencje dla zawodników 
startujących w para-karate/karate 
dla osób niepełnosprawnych/,w któ-
rych również z powodzeniem brali 
udział zawodnicy Obornickiego 
Klubu Karate.

W konkurencji kata 
indywidualnego: 
I miejsce zajęli:
Arkadiusz Kukla, Filip 
Krzysztofczyk, Jakub Świerkowski, 
Kacper Świerkowski, Wiktoria 
Piechocka, Maya Motaib-
Jarzembowska i Tomek 
Świerkowski. 

II miejsce: Kacper Kozielski, 
Katarzyna Stejbach, Jakub 
Posłuszny, Samuel Dąbrowicz 
i Adam Stachowiak 
III miejsce: Kacper Sierzchuła, 
Wikoria Rudawska, Hubert 
Zaworski, Wanda Płoszczyca, 
Kacper Brzozowski i Aleksandra 
Bukowska

W konkurencji fantom:
I miejsce: wywalczył Adam 
Stachowiak

W konkurencji kihon:
I miejsce wywalczyli: Diana 
Avramenko, Igor Białachowski, 
Hania Szymańska, Zosia 
Dolatowska, Adrian Uniejewski 
w roczniku, Jeremi Helman i Hania 
Springer 
II miejsce Michał Szymański, 
Klaudia Szczurowska, Stanisław 
Knopczyński, Karolina Jeziorek, 
Dominik Markowski i Emilia 
Matczyńska 
III miejsce Mariia Kovalets, Jan 
Dolatowski, Tymon Klass, Kira 
Kindiuk, Anastazja Makowiecka 
i Jerzy Trafas.

W torze sprawnościowym:
I miejsca zajęła Hania Springer 
II miejsce zdobyli Tomek 
Świerkowski, Karolina Jeziorek 
i Jeremi Helman 
III miejsce Jakub Świerkowski, 

Adam Stachowiak, Kacper 
Świerkowski, Anastazja 
Makowiecka, Klaudia Szczurowska, 
Stanisław Knopczyński, Jerzy 
Trafas i Emilia Matczyńska.

W niedzielę, 24 listopada do ry-
walizacji stanęli natomiast najstarsi 
sportowcy z Obornickiego Klubu 
Karate, którzy reprezentowali 
barwy naszego miasta na III Mi-
strzostwach Polski Karate Masters 
rozgrywanych w Lęborku. Nasi 
karatecy podobnie, jak w ubie-
głych latach spisali się znakomicie 
zdobywając łącznie aż 9 medali 
i zajmując drugie miejsce w kla-
syfikacji medalowej mistrzostw. 
Miejsca na podium zdobyli w na-
stępujących konkurencjach:
I m: kata drużynowe mix w skła-
dzie: Paweł Baran, Katarzyna Szy-
mankiewicz i Joanna Molata
I m: kata drużynowe kobiet w skła-
dzie; Katarzyna Szymankiewicz, 
Joanna Molata i Katarzyna Zając
I m: kata indywidualne mężczyzn 
Paweł Baran w kat. 35 – 44 lata
III m: kata indywidualne ko-
biet Katarzyna Zając i Agnieszka 
Smolarek 
III m: kumite indywidualne męż-
czyzn Paweł Baran i Marcin Sta-
chowiak w kat. 35-44 lata+ 80 kg 
III m: kumite indywidualne ko-
biet Katarzyna Szymankiewicz 
i Agnieszka Smolarek w kat. 40-44 
lata+ 60 kg.

Ogłoszenia
Burmistrza Obornik 

w sprawie komunalizacji nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa
Na podstawie art. 17 ust. 4 i 5 Ustawy z dnia 10 maja 1990 roku - Przepisy wprowadzające ustawę o samorządzie 
terytorialnym i ustawę o pracownikach samorządowych (Dz. U z 1990 roku Nr 32 poz. 191 ze zm.) Burmistrz Obor-
nik informuje, że na tablicy ogłoszeń tut. Urzędu oraz na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej  
www.bip.oborniki.pl. (w zakładce ogłoszenia/obwieszczenia) zamieszczony został na okres od 12 listopada 
2024r. do 12 grudnia 2024r. protokół inwentaryzacyjny dotyczący komunalizacji mienia Skarbu Państwa tj. 
• działki nr 74/1 o powierzchni 0,0976 ha, obręb Gołaszyn, gmina Oborniki, 
• działki nr 79/3 o powierzchni 0,0071 ha, obręb Gołaszyn, gmina Oborniki. 
Zgodnie z art. 17 ust. 5 ww. ustawy osoba, której interes prawny dotyczy ustaleń zawartych w protokołach 
inwentaryzacyjnych może zgłosić zastrzeżenia w terminie 30 dni tj. od 12 listopada 2024r. do 12 grudnia 
2024r., w pokoju nr 240 Urzędzie Miejskim w Obornikach, ul. Marsz. Józefa Piłsudskiego 76, 64-600 
Oborniki, e-mail: um@oborniki.pl.
Po okresie wyłożenia oraz rozpatrzenia ewentualnych uwag i zastrzeżeń, protokoły inwentaryzacyjne 
zostaną przekazane Wojewodzie Wielkopolskiemu, jako załączniki do wniosków o przekazanie na rzecz 
Gminy Oborniki wymienionych wyżej nieruchomości.

Nowość w e-Urzędzie 
Skarbowym
Wprowadzono nową 
funkcjonalność w e-Urzędzie 
Skarbowym – Raport podatnika. 
Ta innowacyjna usługa została 
zaprojektowana z myślą 
o osobach prowadzących 
działalność gospodarczą 
oraz organizacjach. 
Dostarcza kompleksowe 
informacje podatkowe 
w przejrzystej formie.

 Co znajdziesz w Raporcie
• Twoje dane identyfikacyjne 

i adresowe, w tym formę 
opodatkowania,

• informacje o wystąpieniu 
ewentualnych zaległości 
podatkowych,

• informacje o prowadzonym 
postępowaniu 
egzekucyjnym,

• szczegóły dotyczące 
prawidłowości w zakresie 
zaliczek i deklaracji 
podatkowych,

• dane rachunkach 
bankowych, tym 

mikrorachunku 
podatkowym,

• wykaz pełnomocników i ich 
uprawnienia,

• informacje o przynależności 
do grupy VAT lub 
kapitałowej.

 Dla kogo jest ten Raport
Pierwszeństwo mają przedsiębiorcy 
i organizacje, ale przy pozytywnym 
odbiorze, planujemy udostępnienie 
tej usługi również osobom niepro-
wadzącym działalności gospodar-
czej.

 Jak wygenerować Raport
Raport można łatwo wygenerować 
przez zalogowanie się na własne 
konto w e-Urzędzie Skarbowym 
lub jako użytkownik konta orga-
nizacji. Raport otrzymasz także od 
pracownika urzędu skarbowego.

Raport ma charakter wyłącznie 
informacyjny i może nie uwzględ-
niać wszystkich posiadanych da-
nych przez Krajową Administrację 
Skarbową. Wygenerowany raport 
jest ważny do północy tego samego 
dnia, bez aktualizacji w ciągu dnia.

Zachęcamy do skorzystania z tej 
nowoczesnej i wygodnej formy do-
stępu do informacji podatkowych, 
która zapewnia przejrzystość i uła-
twia zarządzanie nimi. 

 Nie czekaj i już dzisiaj wejdź 
na podatki.gov.pl.

Bezpłatny  
miesięcznik
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Lena Plesiak najlepsza 
w II Grand Prix Wielkopolski 
w tenisie stołowym!
W sobotę, 16 listopada 
odbyło się II Grand Prix 
Wielkopolski Kadetek 
i Kadetów Pod Patronatem 
Burmistrza Miasta Złotowa.

W Złotowie rywalizowało 
87 zawodniczek i za-
wodników. W kategorii 

Kadetek zwyciężyła Lena Plesiak 
wywalczając awans do zawodów 

ogólnopolskich. To już drugie 
z kolei zwycięstwo Leny w cyklu 
tych zawodów. W turnieju wzięli 
udział także młodsi reprezentan-
ci klubu z Obornik. W tej samej 
kategorii Zuzanna Partyka zajęła 
miejsce 13 a Anna Janka miejsce 
15. W kategorii Kadetów 8 miejsce 
zajął Maurycy Woźniak a Antoni 
Dolczewski miejsce 17.

Pobiegli dla 
Wiktorii
Ponad dwustu uczestników 
wzięło udział w Mikołajkowym 
Biegu Charytatywnym 
dla Wiktorii.

Organizatorem wydarzenia był 
Obornicki Klub Lekkoatletyczny, 
który do charytatywnej biegowej 
zabawy zaprosił wszystkich pra-
gnących okazać wielkie serce dwu-
letniej Wiktorii. Bieg zakończony 
wspólnym morsowaniem i ogni-
skiem oraz pozwolił na zebranie 
14 500 zł potrzebnych na leczenie 
dziewczynki. 
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Piłkarska Kadra Czeka, czyli młodzież wchodzi na salony cz.2
Rok 1984 nie był ogólnie 
dobry dla polskiej piłki nożnej. 
Jednak całkiem udany dla 
obornickiej piłki młodzieżowej, 
która odniosła historyczny 
sukces w ogólnopolskim 
turnieju Piłkarska Kadra Czeka. 

Oborniczanie okazali się 
bezkonkurencyjni, wygra-
li wszystkie mecze i zajęli 

pierwsze miejsce. Drużyna wystą-
piła w składzie: Mariusz Filipiak, 
Piotr Kleige, Maciej Pytlak, An-
drzej Sobkowiak, Robert Lipigór-
ski, Maciej Maksymowicz, Grze-
gorz Kijek, Roman Szymot, Paweł 
Ratajczak, Mariusz Drewicz, Da-
riusz Majchrzak, Grzegorz Ziem-
ski, Dariusz Wróblewski, Krzysz-
tof Jaroszyk, Jarosław Nikodem, 
Michał Muszyniak. Opiekunami 
zespołu byli Tadeusz Ratajczak 
i trener trampkarzy obornickiej 
Sparty Jerzy Stepka. Uczniowie 
SP 2 wygrali w Dopiewie wszyst-
kie swoje mecze, nie tracąc żadnej 
bramki, a za najlepszego bramka-
rza uznano Marka Filipiaka (SP2), 
Mariusz Drewicz został najlep-
szym technikiem.

Kolejnym etapem był finał 
makroregionu, w którym obor-
niczanie zmierzyli się z zespołem 
z Czaplinka. Mecz zakończył 
się zwycięstwem oborniczan 2:1 
a bramki zdobyli Przemysław Ma-
tuszak i Roman Lipigórski. Do tego 
finału drużyna została uzupełnio-
na o kilku zawodników ze Szkoły 
Podstawowej nr 1 a jej skład wyglą-
dał następująco: Mariusz Filipiak, 
Tomasz OTT (SP1), Przemysław 
Matuszak(SP1), Jacek Zagrodzki 
(SP1) Robert Lipigórski, Maciej 
Maksymowicz, Grzegorz Kijek, 
Roman Szymot, Paweł Ratajczak, 
Mariusz Drewicz, Dariusz Maj-
chrzak, Michał Kosmowski(SP1), 

Robert Czarnota(SP1), Remigiusz 
Stawujak, Wojciech Malmur, Ro-
bert Chmielarczyk.

Po tym zwycięstwie obornicza-
nie zaproszeni zostali na dwutygo-
dniowy obóz do Straszęcina, gdzie 
rozegrane zostały półfinały krajowe 
turnieju. Na zgrupowaniu Iglopolu, 
tydzień wcześniej trenowała kadra 
Antoniego Piechniczka z takimi 
nazwiskami jak Wójcicki, Dzie-
kanowski, czy Smolarek. Do Stra-
szęcina przyjechało 8 najlepszych 
zespołów z Polski: z Wielkopolski 
Oborniki, z Bieszczadzkiego Leska 
uczniowie Zbiorczej Szkoły Podsta-
wowej w podgliwickich Zbrosławi-
cach, szkoła podstawowa z Leszna, 
a także nadzieja piłkarskich sekcji 
LKS Mazur Karczew i LZS Olimpia 
Turkolasy, GLKSiT Niwa Łomazy 
i SKS Stary Targ. Kierownikiem 
całego obozu był trener Stanisław 
Tymowicz wówczas w wieku 68 lat, 
lwowiak, starszy kolega Kazimierza 
Górskiego, wychowawca Jana 
Tomasze wsk iego,  L eszka 
Ćmikiewicza i Zygmunta Garłow-
skiego. W programie zajęć zgrupo-
wania znalazło się m.in.: ćwiczenia 
ogólnorozwojowe i techniczne za-
bawy biegowe z piłkami w terenie, 
ćwiczenia techniczno – taktyczne 
w grupach i w grach uproszczo-
nych. Bardzo dużo pracowano 
nad techniką piłkarską. Któregoś 
dnia na obozie chłopców odwie-
dził prezes Polskiego Związku Pił-
ki Nożnej, wiceminister Edward 
Brzostowski i zamówił 300 porcji 
lodów z Kombinatu Iglopol dla 
wszystkich uczestników obozu. 
Ale najważniejszą sprawą podczas 
obozu były mecze które miały 
wyłonić finalistów. W pierwszym 
dniu rozgrywek Leszno (które 
przypadkiem znalazło się w fina-
łowej ósemce, bowiem to szkoła 
o specjalizacji piłkarskiej i duże 

miasto, a akcja przewidziana była 
dla małych miasteczek) pokonało 
LKS Mazur Karczew 3:1, a Sparta 
Oborniki (uczniowie SP 1i SP 2) 
pokonała SKS Sokół Zbrosławice 
4:0.Po zwycięstwach 1:0 nad Białą 
Podlaską i 3:1 nad Częstochową 
drużyna z Obornik oraz z Leszna 
zakwalifikowały się do turnieju fi-
nałowego. Końcowa klasyfikacja 
wyglądała następująco:
• Szkoła Podstawowa nr 7 z Leszna
• Sparta ze Szkół Podstawowych nr 

1 i nr 2 w Obornikach
• LKS Sanovia Lesko
• Zbiorcza Szkoła Podstawowa 

Zbrosławice
• LKS Mazur Kraczek
• LSZ Olimpia Truskolasy
• SKS Stary Targ
• GLKSiT Niwa Łomazy

Najlepszymi strzelcami turnieju 
zostali: Mariusz Kullas (Zbtosławi-
ce) – 5 bramek, Witold Makowski 
(Lesko) – 4 bramki, Robert Lipi-
górski (Oborniki) – 3 Dodatkowo 
do pierwszej reprezentacji zgru-
powania która została zarekomen-
dowana trenerowi kadry juniorów 
Markowi Śledzianowskiemu po-
wołani zostali: Stanisław Bakiera, 
Wiesław Rękoś, Krzysztof Kaczma-
rzyk, Wojciech Golon, Maciej Pra-
łat (wszyscy z Leszna), Zbigniew 
Tarnowski (Lesko), Janusz Maliń-
ski, Grzegorz Grzybowski (obaj 
Stary Tagry), Mariusz Guziewski 
(Karczew) oraz reprezentanci 
z Oborniki: Przemysław Matuszak, 
Paweł Ratajczak, Jacek Zagrodzki, 
Mariusz Filipiak W Straszęcinie 
zagrali: Mariusz Filipiak, Tomasz 
OTT, Przemysław Matuszak, Jacek 
Zagrodzki, Robert Lipigórski, Ma-
ciej Maksymowicz, Grzegorz Kijek, 
Roman Szymot, Paweł Ratajczak, 
Mariusz Drewicz, Dariusz Maj-
chrzak, Michał Kosmowski, Robert 
Czarnota.

Finał całego turnieju odbył się 
12 października 1985 r. w Warsza-
wie na stadionie Legii Warszawa, 
jako przedmecz spotkania Legia 
Warszawa-Górnik Zabrze, a druży-
na z Obornik zmierzyła się w nim 
z uczniami Szkoły Podstawowej 
nr 7 z Leszna. Jak pisały wówczas 
gazety „najpierw była wielka trema, 
granicząca ze strachem, bo każda 
z drużyn chciała się zaprezentować 
z jak najlepszej strony warszaw-
skiej widowni i siedzącej na try-
bunach plejadzie fachowców”. 
Ostatecznie w meczu tym lepsi 
okazali się piłkarze z Leszna któ-
rzy pokonali reprezentację Szkół 
Podstawowych nr 2 i 1 3:1, a ho-
norową bramkę dla oborniczan 
na stadionie Legii zdobył Maciej 
Maksymowicz. Skład drużyny 
wyglądał następująco: Mariusz 
Filipiak, Tomasz OTT, Przemy-
sław Matuszak, Jacek Zagrodzki, 
Robert Lipigórski, Maciej Maksy-
mowicz, Grzegorz Kijek, Roman 
Szymot, Paweł Ratajczak, Mariusz 
Drewicz, Dariusz Majchrzak, Mi-
chał Kosmowski, Robert Czarnota, 
Krzysztof Jaroszyk, Waldemar Roj-
na, Robert Zwoliński, opiekunami 
zespołu w Warszawie byli Tadeusz 
Ratajczak, Jerzy Stepka i Bronisław 
Kasperek. Po finałowym meczu 
do reprezentacji Piłkarskiej Kardy 

Czeka na wyjazd do Anglii zapro-
szeni zostali Grzegorz Kijek, Paweł 
Ratajczak i Przemysław Matuszak 
Niestety dwoje uczestników tam-
tych wydarzeń obecnie nie ma już 
wśród, nas są to Andrzej Sobko-
wiak i Wojciech Marmur.

Wielu z tych chłopców, którzy 
tak dzielni grali i wywalczyli wi-
cemistrzostwo kraju, grało następ-
nie na boiskach IV, III, a nawet II 
ligi, reprezentując barwy takich 
zespołów jak Sparta Oborniki, 
Amica Wronki, Sokół Pniewy, 
Luboński KS, Warta Śrem, War-
ta Poznań. To właśnie w oparciu 
o tych zawodników do ligi mię-
dzywojewódzkiej awansował tre-
ner Tadeusz Kasperek, a Ireneusz 
Bartoszak rozpoczął budowanie 
drużyny seniorskiej, która wkrót-
ce miała wywalczyć awans do ligi 
makroregionalnej.

20 lat po sukcesie Piłkarskiej 
Kadry Czeka, Tadeusz Ratajczak 
zorganizował 12 listopada 2005 r. 
w hali Obornickiego Centrum 
Sportu spotkanie po latach, na któ-
re zaprosił uczestników tamtych 
wydarzeń. Było dużo wzruszeń 
i emocji, a także pamiątkowe 
zdjęcia. Współorganizatorem spo-
tkania było Obornickie Centrum 
Sportu. 

 Krzysztof Nowacki

Bezpłatny  
miesięcznik
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